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Vážení občané,
máme za sebou již téměř dva měsíce v roce 2022. Do 
těch, co zbývají do konce roku 2022, Vám přejeme 
hodně zdraví a ať se Vám vše daří….
Od konce roku 2021 se vyřídila spousta potřebných 
a důležitých dokumentů pro rozvoj obce. V prosinci 
2021 to bylo podání žádosti o dotaci na Ministerstvo 
pro místní rozvoj na II. etapu opravy místní 
komunikace v Rudolticích a na Multifunkční prvek 
pro malé i větší děti u školy. Začátkem února 2022 
byly podány čtyři žádosti o dotaci na Olomoucký kraj 
(na chodník u paneláků, pro hasiče, na další etapu 
opravy Mauzolea a na změnu č. 2 územního plánu). 
Žádost o dotaci na výstavbu chodníku Štětínov byla 
podána na Státní fond dopravní infrastruktury rovněž 
v únoru. Z uvedeného je zřejmé, že se jedná o několik 
finančně náročných investičních akcí, které by se 
mohly letos realizovat. Rozhodujícím faktorem bude 
přiznání dotací. Předpokládáme, že v dubnu 2022 již 
budeme mít výstupy o úspěšnosti žádostí.
Pokračuje se na rozpracovaných projektových 
dokumentacích, a to na III. etapu splaškové kanalizace 
v části Rudoltice, na lokalitu pro bytovou výstavbu 
za prodejnou COOP a na nový most u Lipoldů. 
Připravují se podklady pro podání žádosti o vydání 
stavebního povolení na chodník od mostu u Diakonie 
po odbočku k firmě Potes. 
Život v obci se neskládá ale jen z projektů, dotací, 
staveb… Jeho důležitou částí jsou i takové „malé“ 
věci jako je pomoc druhým, potřebným. Poslední 
sbírka šatstva, která byla koncem roku 2021, se setkala 
s velkým zájmem jednak ze strany občanů, tak ze 
strany Armády spásy. Obsah sbírky pomohl potřebným 

díky Vám. Na základě jednání s Armádou spásy bude 
další sbírka šatstva uspořádána v jarních měsících. 
Přesný termín bude oznámen prostřednictvím webu, 
SMS, rozhlasu, Facebooku, a vývěsek, abyste si 
v předstihu mohli připravit to, co pro Vás bude již 
nepotřebné a co se stane pro druhé potřebným. Za Vaše 
zapojení a přispění Vám děkujeme.
Naše obec se také zapojí do celorepublikové akce 
„Ukliďme Česko“. Akce se uskuteční v měsíci květnu 
2022. Přesný termín a bližší informace Vám přineseme 
v dubnovém čísle obecních novin.
Chtěli bychom znovu připomenout, že v zahradě 
u školy vedle naučné stezky je umístěn pingpongový 
stůl, který můžete využívat. Stačí donést pálky, míček 
a chuť sportovat. V dubnu, pokud to počasí dovolí, 
dojde na dětském hřišti k doplnění dalšího prvku pro 
děti, a to pružinové houpačky dinosaura.

Vedle dětského hřiště došlo k vykácení starých thují, 
které byly nahnuté a ohrožovaly bezpečnost na hřišti. 
Z těchto stromů byla ponechána dvě „torza“, která bu-
dou sloužit pro další využití dětem. Dojde zde v jarních 
měsících k montáži slackline, jehož prostřednictvím 
lze trénovat rovnováhu a správné držení těla kousek 
nad zemí. Slackline je pouhý popruh na chození umís-
těný cca 50 cm nad zemí. Na torza stromů budou dány 
bandáže s ohledem na bezpečnost. Věříme, že i tento 
prvek si najde své příznivce.
Vážení občané, doufáme, že v dubnovém čísle 
novin Vám přineseme další pozitivní informace 
o dění v obci a novinkách, co nás čekají.
Přejeme Vám krásné a pohodové dny prožité ve 
zdraví.

Iveta Fojtíková, starostka
Josef Hroch, místostarosta

Všem ženám přejeme  
k Mezinárodnímu dni žen  
hodně štěstí, lásky a spokojenosti. 

Zastupitelstvo 
obce Sobotín
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Výtah z usnesení z 23. veřejného zasedání zastupi-
telstva obce Sobotín konaného dne 14. 12. 2021
Zastupitelstvo SCHVÁLILO:
• Rozpočet obce Sobotín na rok 2022 (IČO: 00303348) 
v příjmové části 22.816.000,- Kč a výdajové části 
29.696.000,- Kč. Financování 6.880.000,- Kč (čerpání ze 
ZBÚ 7.555.000,- Kč, splátky úvěrů ve výši 675.000,- Kč).  
Rozpočet obce Sobotín na rok 2022 se schvaluje jako 
schodkový. (viz minulé číslo novin nebo www.sobotin.cz) 
• prodej pozemku p.č. 829 – trvalý travní porost o vý-
měře 554 m2 v k.ú. Rudoltice u Sobotína paní I. T., za 
cenu dle znaleckého posudku ve výši 107.250,- Kč + 
náklady spojené s prodejem.
• Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2021 o stanovení 
systému obecního odpadového hospodářství, kterou se 
zrušuje Obecně závazná vyhláška č. 1/2018 o stano-
vení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů ze dne  
18. 04. 2018 a Obecně závazná vyhláška č. 5/2019 ze 
dne 09. 12. 2019, kterou se mění a doplňuje Obecně zá-
vazná vyhláška č. 1/2018 o stanovení systému shroma-
žďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňo-
vání komunálních odpadů. 
• celkovou výši těžby pro rok 2022 maximálně  
1.900 m3
• podání žádosti o dotaci na akci „Rekonstrukce Mau-
zolea rodiny Kleinů v Sobotíně III. etapa – restaurování 
omítek a štukatérské výzdoby vnitřního prostoru kaple 
mauzolea“ z Programu památkové péče pro rok 2022 
z Olomouckého kraje.
• podání žádosti o dotaci z Programu na podporu JSDH 
2022, dotačního titulu 13_02_1 – Dotace na pořízení, 
technické zhodnocení a opravu požární techniky a ná-
kup věcného vybavení JSDH obcí Olomouckého kraje 

2022 na pořízení nových obleků, rukavic, bot atd. Fi-
nanční prostředky ve výši 50 % z celkové dotace budou 
hrazeny z rozpočtu obce Sobotín (§ 5512). 
• podání žádosti o dotaci z Programu obnovy venko-
va Olomouckého kraje 2022, dotačního titulu Podpora 
zpracování územně plánovací dokumentace na realizaci 
Změny č. 2 ÚP Sobotín.
• vypracování projektové dokumentace na akci „So-
botín – rozšíření gravitační splaškové kanalizace – pro-
dloužení stoky A5 a A5r – 3. etapa “ (viz příloha č. 1 - 
snímek katastrální mapy se zákresem navržené trasy III. 
etapy splaškové kanalizace od místa ukončení II. etapy 
kanalizace, stoka A5, cca u čp. 11 po ev. č. 5 a dále od-
bočka k čp. 7 a přílohy č. 2 - snímek katastrální mapy se 
zákresem navržené trasy III. etapy splaškové kanalizace 
od místa ukončení II. etapy, stoka A5r, cca za mostem 
přes Rudoltický potok, silnice směr Hraběšice po cca 
objekt č. 197 na p.č. 6/4 v k.ú. Rudoltice u Sobotína.)
• uzavření smlouvy o dílo na vypracování projektové do-
kumentace na akci „Sobotín – rozšíření gravitační splaš-
kové kanalizace – prodloužení stoky A5 a A5r – 3. etapa “  
mezi zhotovitelem Ing. Dagmar Dobešovou, Továr-
ní 1059/41, Hodolany, 779 00 Olomouc, IČ 730 54 
721 a objednatelem Obcí Sobotín, zastoupené starost-
kou Ivetou Fojtíkovou, se sídlem Sobotín 54, 788 16,  
IČ 00303348. Celková cena díla je 236.780,-- Kč.
• Příkaz starostky č. 1/2021 k provedení řádné inven-
tarizace majetku a závazků ke dni 31. 12. 2021 na zá-
kladě ustanovení zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, 
ve znění pozdějších předpisů, vyhlášky č. 410/2009 Sb., 
kterou se provádějí některá ustanovení výše uvedeného 
zákona, pro některé vybrané účetní jednotky, a vyhláš-
kou č. 270/2010 Sb., o inventarizaci majetku a závaz-
ků a Českými účetními standardy pro některé vybrané 
účetní jednotky, které vedou účetnictví podle vyhlášky 
č. 410/2009 Sb. a plán inventur.
• rozpočtové opatření č.19/2021 ve výši 240.000,-Kč.
• prodloužení termínu plnění usnesení č. 21/9 ze dne  
7. 9. 2021 do 10. 2. 2022.
• podání žádosti o dotaci v rámci Zvyšování bezpeč-
nosti, bezbariérové úpravy chodníků ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury, Sokolovská 1955/278, 190 00 
Praha 9, IČO: 70856508 na akci „Komunikace pro pěší, 
Sobotín“, I. etapa (viz příloha č. 1 trasa I. etapy).
Zastupitelstvo BERE NA VĚDOMÍ:

• Zápis z 22. veřejného zasedání Zastupitelstva obce 
Sobotín, konaného dne 9. 11. 2021;
• uvedené informace v DZ č. 23/9, týkající se obecního 
lesa;
• vrácení dotace z Programu obnovy venkova 
Olomouckého kraje 2021 na Pořízení Změny č. 2 ÚP 
Sobotín ve výši 41.140,- Kč;
• informace starostky;
• rozpočtové opatření č. 18/2021;

TERMÍN 
ZASTUPITELSTVA

24. veřejné zasedání Zastupitel-
stvo obce Sobotín je naplánováno 
na čtvrtek 10. 3. 2022 od 17 ho-
din ve velké zasedací místnosti 

Obecního úřadu Sobotín.

Všichni občané jsou srdečně zváni.

INFORMACE 
OBECNÍHO ÚŘADU
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Statistika evidence obyvatel 
• pohyb obyvatel za rok 2021 – stav k 31. 12. 2021
Sobotín
Přistěhovaní: 39
Odstěhovaní: 46
Narození: 10
Úmrtí: 19
• počet obyvatel ke dni 31. 12. 2021 – celkem 1126

Část obce: Sobotín
Ženy: 509
Muži: 523
Celkem: 1032

Část obce: Rudoltice
Ženy: 39
Muži: 50
Celkem: 89

Část obce: Klepáčov
Ženy: 3
Muži: 3
Celkem: 6

Plán práce kulturní komise obce 
Sobotín na I. pololetí 2022

Březen – hudební večer
Duben – práce s dětmi, výroba dárečků k MDŽ
Květen – zájezd pro seniory
Červen – zájezd pro děti
Upozornění: Je možné, že vlivem koronavirové situace 
může být některá akce zrušena nebo přesunuta na jiný 
termín. 
O všech akcích Vás budeme informovat pomocí webu, 
Facebooku, rozhlasu, obecních vývěsek, SMS infoka-
nálem. 

Za kulturní komisi, Jaromíra Bartošová 

Tříkrálová sbírka v Sobotíně
V sobotu 8. 1. 2022 úspěšně proběhla Tříkrálová sbír-
ka v Sobotíně. Ze všech 8 pokladniček vybrali ochotní 

koledníci v obci nesku-
tečných 34.607,- Kč,  
což je více než dvoj-
násobek oproti minu-
lému roku! Mockrát 
děkujeme všem, kteří 
se do sbírky zapojili 
a štědře přispěli. Vý-
dělek půjde na dobrou 
věc. 

Modernizace webových stránek
Na přelomu února a března 2022 dojde k modernizaci 
webových stránek obce. Prosíme uživatele webu o tr-
pělivost. Nějaký čas to potrvá, ale pevně věříme, že se 
máte na co těšit.
Na webových stránkách obce rovněž můžete najít  
tzv. „strom“ životních situací. Jedná se o užitečné in-
formace, které můžou pomoci při řešení životních situ-
ací z různých oblastí např. bydlení, cestování, rodina, 
sociální zabezpečení, vzdělání a spousta dalších. (viz 
záložka ÚŘAD > Životní situace).

Plánovaná výluka na trati
V termínu od 25. 4. 2022 od 7:00 do 29. 4. 2022 do 
15:00 bude na úseku Petrov nad Desnou – Sobotín 
probíhat nepřetržitá výluka z důvodu opravných a údrž-
bových prací na trati.

Tříkrálová sbírka 2022 v děkanátu 
Šumperk ukončena

V letošním roce proběh-
la Tříkrálová sbírka ve 
většině obcí klasickým 
způsobem, byla možnost 
přispět i do statických ka-
siček. Ke dni 24. 1. 2021  
bylo všech 183 pokladniček 
rozpečetěno a spočítáno.

Děkujeme všem, kteří se i v této těžké situaci byli ochot-
ni podílet na organizaci Tříkrálové sbírky. Místním asi-
stentům za organizování sbírky v jednotlivých obcích, 
zaměstnancům obcí za spolupráci při pečetění poklad-
niček a následném počítání peněz a v neposlední řadě 
děkujeme všem, kteří jakýmkoliv darem do sbírky při-
spěli.

MÍSTNÍ KNIHOVNA  
V SOBOTÍNĚ 

Informujeme občany, že 
Místní knihovna v Sobotíně 
bude od čtvrtku 17. 3. do 
31. 3. 2022 zavřena.

Obec Výtěžek Počet kasiček
Bludov 135 339 Kč 16
Bohdíkov 38 308 Kč 13
Bohutín 25 541 Kč 4
Bratrušov 28 143 Kč 2
Bušín 12 954 Kč 2
Dolní Studénky 42 269 Kč 7 
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Celkový výtěžek z kasiček je 978 724 Kč. 
Výnos sbírky je rozdělen podle pevně daného klíče 
takto: 65 % vybraných prostředků se vrací charitám, 
které je vykoledovaly, 15 % je určeno na velké diecéz-
ní projekty, 10 % putuje do krizového fondu, odkud 
jsou uvolněny při mimořádných událostech, a na po-
moc v zahraničí, 5 % využije na své projekty Charita 
Česká republika, 5 % tvoří zákonné režie sbírky.
Budeme tak moci opět podpořit osoby, které se ocitnou 
v nouzi, rozvoj terénní paliativní péče, Centrum pro 
rodinu, Poradnu ONŽ – pomoc a poradenství pro ženy 
a dívky, z. s. S dalšími záměry Vás seznámíme během 
roku 2022, a to prostřednictvím našich stránek www.
sumperk.charita.cz  nebo na www.trikralovasbirka.cz.

Za Charitu Šumperk děkují 
Michaela Stuchlá a Věra Ponížilová,

koordinátorky Tříkrálové sbírky
Nabídka pomoci – příspěvek na 

bydlení
Společnost PONTIS Šumperk 
o.p.s. nabízí občanům, kteří mají 
finanční potíže s úhradou energií, 
pomoc s podáním žádosti o Příspěvek na bydlení. Ad-
ministrativa v souvislosti s podáním žádosti je velice 
náročná a mnoho lidí to odrazuje. V rámci poradenství 
je společnost schopna vše za občany vyřídit, ani na sa-
motný úřad nemusí. 

Pokud byste měli o tuto službu zájem nebo 
chtěli poradit, můžete kontaktovat pana  
Bc. Pavla Vavřiníka, tel. 722 970 171, email:  
poradenstvi@pontis.cz 

Vznik Jednotného zemědělského 
družstva v Sobotíně 

Několik zemědělců se dne 29. února 1948 usneslo 
založit strojní družstvo. Pro svou činnost získalo hos-
podářské stroje a nářadí z bývalého „Bauernvereinu“. 
Předsedou se stal Jan Martinec. Stroje nesloužily pou-
ze členům strojního družstva, ale byly pronajímány 
i dalším zemědělcům. Velkou změnou v životě obce 
byl vznik Jednotného zemědělského družstva (JZD). 
Základem vzniku JZD bylo zrušené „Družstva pro kul-
turní povznesení venkova“. Vzniká přípravný výbor. 
Prozatímním předsedou se stává Jan Martinec. Orga-
nizační duší je však Robert Jarůšek, který zajistil, aby 
veškerý majetek, který vlastnilo dřívější družstvo, bylo 
převedeno do vlastnictví nově vznikajícího JZD (za-
loženo dne 20. června 1949 – viz samostatný článek) 
a provedeno řádné zaknihování dne 11. srpna 1949 pod 
č. 4241 – dr. XX – 121/1 u okresního soudu v Olo-
mouci. Dokonce se podařilo, že budova č.p. 125 byla 
bezplatně předána do vlastnictví JZD. Největší zásluhu 
na převedení má tehdejší náměstek ministra zeměděl-
ství ing. Koťátko. Po vzniku JZD je budova pojmeno-
vána na „Koťátkův družstevní dům“. Podobně se pro 
Sobotín angažoval i ministr zemědělství Ďuriš, který 
zajistil finanční prostředky na rok 1949 – 1950, kdy 
tato oprava měla proběhnout. Předsedou JZD byl zvo-
len Josef Vaculík. Do družstva se přihlásilo celkem  
67 členů (z toho 50 malých a středních rolníků  
a 17 tzv. kovozemědělců a inteligence). Činnost druž-
stva se rozvíjela velmi slibně. Dobré pracovní výsled-
ky a dobrá sklizeň se odrazila i při prvních dožínkách, 
které se staly záležitostí celé obce. JZD vstupuje do 
II. typu a zvažuje se o vstupu do III. typu. Plánuje se 
výstavba družstevního kravína, která je povolena. Je 
provedeno zaměření a připravuje se stavební materi-

Výstavba kina v Sobotíně, 1959

Hanušovice 72 357 Kč 9
Hraběšice 8 890 Kč 2
Jindřichov 400 Kč 3
Kopřivná 2 622 Kč 1
Loučná nad 
Desnou

58 124 10

Nový Malín 79 672 Kč 24
Olšany 28 473 Kč 3
Petrov nad 
Desnou

6 054 Kč 2

Rapotín 5 900 Kč 2
Rejchartice 5 497 Kč 1
Ruda nad Mo-
ravou

93 468 Kč 21

Sobotín 34 607 Kč 8
Staré Město 23 730 Kč 7
Šumperk 149 505 Kč 28
Velké Losiny 103 976 Kč 13
Vernířovice 6 757 Kč 1
Vikýřovice 16 138 Kč 4
CELKEM 978 724 Kč 183 

SOBOTÍNSKÁ HISTORIE
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ál. K výstavbě však nedochází. Dobytek byl ustájen ve 
stodole a v adaptovaných chlévech pana Vojtěcha Jur-
číka. Nejdále pokročila výstavba družstevní drůbežár-
ny, která byla vybudována v prostorách dnešní „Koliby 
Permoník“. V místnostech kulturního domu dochází 
v roce 1950 k otevření družstevní prádelny a žehlírny 
prádla. Loutková scéna je vybudována v prvním po-
schodí kulturního domu. První dožínky JZD se usku-
tečnily dne 28. srpna 1949. Na rychtě byly předány 
představenstvu okresní dožínkové věnce. Předseda je 
pak pozval na oslavy do hostince U kostela. Družstev-
níkům vyhrávala místní hudba. 
Plány do příštích let jsou velké. Zdrcující ranou pro 
celé JZD byla náhlá smrt předsedy JZD pana Josefa 
Vaculíka a 23. srpna 1950 tragická smrt Jaroslava Vojt-
ka.
V roce 1950 – 1951 je v prostorách „Koliby“ Sobotín 
dokončena drůbežárna. Její začátky byly těžké. První 
slepice dodali družstevníci, včetně vajíček pro budoucí 
chov. V roce 1953 je drůbežárna zisková. V roce 1955 
se buduje druhá drůbežárna „Na farském“. Třetí se na-
cházela v horní části Sobotína (bývalý mlýn). V roce 
1950 je JZD Sobotín hodnoceno všemi orgány kladně 
a je mu udělen titul „Vzorné družstvo“. Velmi úspěšné 
byly žně roku 1952. Pravidelně od 30. července byli 
sobotínští občané informováni o postupu žní a mno-
zí se zapojili do brigádnické činnosti. Neúspěšný byl 
však podzim. Byl deštivý a přes 50 % brambor zůsta-

lo v zemi. Ještě začátkem prosince byly vyorávány. 
Začátkem roku 1954 se začíná řešit neutěšená situace 
v hospodářství. JZD nedosahuje těch výsledků, které 
se očekávaly. Nízká odměna za pracovní jednotku ved-
la postupně k odchodu jednotlivých pracovníků a vzrůs-
tající zadluženosti. V nejhorší době, kdy všichni nad hos-
podařením „lámali hůl“. Za předsedu je zvolen „stařeček 
Jurčík“. Ten svou rozvážností, energičností, rozumem, 
klidem a humorem dokázal během roku nemožné. Sjed-
notil lidi, přehodnotil schopnosti lidí a začal obnovovat 
zastaralou techniku. Tyto změny měly nečekaný úspěch 
a hospodaření se během roku stává ziskové. Sobotínské 
JZD se opět dostalo do popředí zájmu okresních orgánů 
a okresních novin „Nová vesnice“. V roce 1958 je zvolen 
předsedou JZD Miloš Doležal. V této době má JZD již  

Zájezd pracovníků JZD Sobotín, 1964

71 členů, z toho 59 pracujících. V roce 1956 je zazname-
nána nadměrná úroda jablek. Ani padavky nikdo nevy-
kupuje. JZD využívá této situace a získává levné krmivo. 
V roce 1958 zasáhl drobnou drůbež mor. Nejvíce postihl 
drobné chovatele, kde ztráta činila asi 300 kusů. Ani další 
výměna předsedy, za Richarda Měrku, nevedla ke zlepše-
ní hospodaření. Proto se JZD stává v roce 1964 součástí 
Šumperských státních statků.
Ustavující schůze v hostinci U Krobotů dne  
20. června 1949

O schůzi byl mimořádný zájem. Jménem přípravného vý-
boru přivítal Jan Martinec hosty z Okresní zemědělské 
správy Šumperk. Rovněž vystoupili žáci místní školy pod 
vedením pana učitele Milana Brašky. S úspěchem vystou-
pila i místní skupina ČSM Sobotín.
Foto 8 – Kulturní vystoupení u Starého hotelu, 1949 
Foto 9 – Obecní hudba, která působila pod JZD Sobotín, 
1949
Po vystoupení hostů byly předneseny referáty o významu 
vzniku Jednotného zemědělského družstva v Sobotíně. 
Do JZD vstoupili tito občané:
Bělíček Pavel, Bartoš Václav, Bouchal Augustin, Brindza 
Gustav, Bařinka František, Dorňák Vicenec, Dlabaja Sta-
nislav, Drbohlav Antonín, Galík Josef, Dulík František, 
Jarušek Robert, Jarušková Marie, Fojtík Hynek, Holubec 
František, Hofschneiderová Emilie, Hořčica Vlastimil, 
Hradil František, Jakuba Emil, Jurčík Josef, Jurčík Voj-
těch, Juřík Josef, Juřica Karel, Krahulec Blažej, Křivák 
Josef, Karola Karel, Kvasničák Antonín, Laštuvička Mi-
roslav, Martinec Jan, Mozgva František, Nevařil Josef, 

Kulturní vystoupení u Starého hotelu, 1949

Obecní hudba, která působila pod JZD Sobotín, 1949
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Paták Antonín, Pelikán Miroslav, Plevák Josef, Rafaja 
Arnošt, Rafajová Františka, Richter Bohumil, Řehák 
František, Sokol František, Soudek Josef, Strnad Franti-
šek, Šimara Ludvík, Šindler Josef, Šmidke Václav, Šu-
lík Vavřín, Tejkal Ludvík, Tomek Josef, Vojtek Jaroslav, 
Zbořil Bohumil a Zboráň Ondřej.

Zápis do 1. ročníku
Vážení rodiče budoucích prvňáčků,
pro mnohé z Vašich dětí bude rok 2022 velmi význam-
ným – v září totiž zahájí školní docházku. Při této pří-
ležitosti bychom Vás chtěli pozvat na zápis do první 
třídy naší svazkové školy ZŠ a MŠ Údolí Desné, který 
proběhne v úterý 12. 4. 2022 - na pracovišti ZŠ Ra-
potín v době od 12.30 – 19.00 hod., na pracovišti ZŠ 
Sobotín v době od 13.00 – 17.00 hod.

Nabízíme Vám školu, která Vašemu dítěti poskytne kva-
litní aprobovanou výuku v moderním, příjemném a přá-
telském prostředí.
Zajišťujeme:
• přepravu dětí školním autobusem do školy a zpět zdar-
ma
• výuku AJ od 1. ročníku i s rodilým mluvčím a výuku 
Informatiky od 3. ročníku
• individuální přístup k dětem, tzv. rodinné prostředí
• kvalitní, moderní a zajímavou výuku, projektové vyučo-
vání, vzdělávací program zaměřený na environmentální 
a polytechnické vzdělávání a to i v případě distančního 
vzdělávání
• empatický a tvůrčí pedagogický sbor
• preventivní programy rizikového chování
• pravidelné plavecké a lyžařské výcviky, jazykové poby-
ty v tuzemsku i v zahraničí, výuku dopravní výchovy na 
dopravním hřišti, exkurze na zajímavá místa naší vlasti
• velmi pestrou nabídku zájmových kroužků (např. v kraj-
ských soutěžích úspěšný Florbal, pěvecký sbor Smíšci, 
Snag golf pro děti, Klub AJ „Be Bold“, na 2. stupni pak 
úspěšný kroužek Robotiky aj.)
• školní družinu v době od 6.00 h do 16.30 h
• členství v občanském spolku rodičů a přátel školy - 
SRÚD, který pomáhá škole organizovat zábavné a spor-
tovní akce pro žáky i dospělé
Více informací o životě naší školy najdete na www.sko-
lydesna.cz
U zápisu je nutné doložit rodný list dítěte a občanský 
průkaz zákonného zástupce dítěte.
V případě zájmu o odklad školní docházky, doloží zá-
konný zástupce dítěte doporučující posouzení školského 
poradenského zařízení a odborného lékaře nebo klinické-
ho psychologa v době zápisu.
Na setkání s Vámi a Vašimi dětmi se těší pedagogové ZŠ 

a MŠ Údolí Desné.

Na závěr bylo podáno občerstvení a k tanci a poslechu 
hrála Sobotínská hudba pod vedením pana Františka Hra-
dila.

Robert Jarušek: 
Vznik JZD Sobotín (rukopis), Miroslav Mikuláštík: 

Sobotín 650 let.

ZE ŽIVOTA SVAZKOVÉ ZŠ A MŠ ÚDOLÍ DESNÉ

Lyžařský výcvikový kurz 2022
14.–18. 2. Loučná nad Desnou

Žáci z pátých tříd ze Sobotína i z Rapotína společně 
vyrazili do ski areálu Oáza v Loučné nad Desnou, aby 
se zdokonalili ve svých lyžařských i snowboardových 
dovednostech. Děti byly svěřeny do péče odborníků 
z lyžařské a snowboardové školy SKI RAAN. Začátky 
nebyly úplně snadné, ale snaha našich dětí a instrukto-
rů je nakonec dostaly až na vrchol svahu. A potom – 
někteří bezpečně a někteří dokonce elegantně - sjížděli 
dolů do údolí. Dny plné sportovního výcviku, ale i her, 
soutěží a zábavy si všichni navzdory počasí náramně 
užili.

Plavecký výcvik žáků

Kurz výuky plavání je neodmyslitelnou součástí těles-
né výchovy pro druhý a třetí ročník na naší škole. Proto 
i v letošním školním roce 2021/2022 jsme spolu s pla-
veckou školou Aquacentrum naplánovali výcvikový 
kurz 10 lekcí pro naše žáčky od 16. února do 27. dubna 

Lyžařský kurz v Loučné nad Desnou

Plavecký výcvik – společná fotografie
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2022 v nově zrekonstruovaném bazéně města Šum-
perka. Na výuku bude jezdit 6 druháčků a 11 třeťáků. 
Očekávání všech plaváčků je veliké. Pevně věříme, že 
plavecký výcvik přinese dětem posílení imunitního 
systému, celkovou odolnost organismu, pohyblivost 
těla a zejména radostný zážitek. 

SNAG GOLF DAY
Dne 11. ledna 2022 proběhla na Základní škole v Rapo-
tíně ukázka SNAG GOLFU. Dopolední program si pro 
děti připravil profesionální golfový trenér Martin Huf.  

Škola v bazénu

Golfový trenér Martin Huf

Trénink snag golfu

Děti si vyzkoušely základní golfový postoj, držení hole 
a techniku úderů. Všem se program moc líbil.

Sněhulákiáda
Na Hromnice byly sněhové podmínky ideální, a proto 
mohla naše škola uskutečnit dlouho očekávanou „Sně-
hulákiádu“. Děti ze všech tříd byly vybaveny mrkvič-
kami, uhlíky a lopatami, nadšením a elánem. Výsledek 
můžete posoudit na fotografiích sami.

Společná se sněhuláky
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Zpráva o činnosti SDH Sobotín  
v roce 2021

K 31. 12. 2021 má SDH Sobotín 55 členů. V roce 2021 
sbor dle svých možností a situace pracoval na plnění 
úkolů, jež jsme si předsevzali.
1 – Zásahová jednotka
I nadále zůstává na prvním místě nejdůležitější činnos-
tí našeho sboru zajištění připravenosti a akceschopnos-
ti JPO obce Sobotín, kterou garantuje náš sbor. Zprávu 
o činnosti jednotky přednese její velitel. Chtěl bych 
DiS. Jiřímu Fojtíkovi poděkovat, jak za práci odvede-
né na technice, tak i za práci se členy JPO sboru.

2 – Ostatní aktivity sboru
Náš sbor provozuje internetové stránky, kde se pravi-
delně objevují příspěvky, které informují a varují naše 
občany. Za tuto činnost děkuji našim správcům inter-
netových stránek. Zároveň žádám, aby byla vyřešena 
dostupnost našich stránek.
V souladu se schváleným plánem práce a díky finan-
cím z obecního rozpočtu, rozpočtu sboru a dotacím po-
kračují opravy a modernizace naší techniky a výstroje. 
V květnu se konal svoz kovového odpadu, který náš 
sbor pořádá v rámci jarního úklidu obce, díky obča-
nům Sobotína se podařilo sebrat rekordní množství 
šrotu. Tato akce přinesla rekordní částku do pokladny 
sboru. Děkujeme Obci Sobotín za poskytnutí techniky 
a všem členům za účast a tvrdou práci.
Po celou sezónu byla prováděna údržba a úpravy sou-
těžní dráhy a jejího okolí. Za tuto patří dík hlavně paní 
Radce Kupcové, která nám umožňuje cvičit na svém 
pozemku, členům soutěžního družstva a v neposlední 
řadě OÚ Sobotín.
Dne 8. srpna proběhla pohárová soutěž „5. ročník Me-
moriálu Zdeňka Měrky“, která byla zařazená do seriálu 
VC Holba Cup 2021, což přispělo k hojné účasti sou-
těžních družstev. 
Na soutěži se prezentovalo 18 družstev mužů, 10 druž-
stev žen a 12 družstev veteránů.
Muži na domácí soutěži obsadili 2. (loni 6.). Veteráni 
10. místo (loni 3.).
Velký dík patří paní Kupcové, která nám poskytla svůj 
pozemek k vybudování závodní dráhy pro konání akcí 
sboru a na soutěžích fandí našim družstvům. Dále dě-
kujeme Martinovi Seidlerovi, Janě Seidlerové, Zdeňce 
Strnadové a Zdeňce Tesařové za přípravu vynikajícího 
jídla pro soutěžící a diváky. Všem členům a jejich blíz-
kým za velkou pomoc, bez které by soutěž neproběhla 
tak hladce. Vandě Vacínové a Josefu Hrochovi za po-
moc, jak materiální, tak za poskytnutí cen. Obci So-
botín za podporu a příspěvek na ceny. Dále obrovský 
dík patří všem sponzorům, kteří nám umožnili pořídit 
dostatek pěkných cen pro soutěžní družstva. 

Členové naší zásahové jednotky prováděli rozvoz 
ochranných pomůcek občanům obce v rámci epidemie 
nemoci SARS Cov-19.
Dále Náš sbor provedl sběr starého šatstva a rozvoz 
Mikulášských balíčků od obce Sobotín.
Provedli jsme rozsvícení vánočního stromu, ale na 
mikulášskou akci bohužel nedošlo. Přesto jsme dětem 
v ZŠ a MŠ připravili a předali balíčky. Díky S. Johno-
vi, J. a Z. Strnadovým za zajištění sponzorských darů 
a vánočního stromu.
Obec Sobotín provedla zateplení fasády HZ.
Celý rok probíhala výstavba přístřešku v zázemí hasič-
ské zbrojnice, která stála a bude náš sbor stát nemalé 
prostředky, ale i spoustu práce na brigádách. Spoustu 
práce odvedli členové soutěžních družstev i zásahové 
jednotky. Za tuto práci jim patří velký dík.
Ten také patří panu Josefu Hrochovi, který zajistil od-
borné práce včetně techniky, na které naše síly nesta-
čily, a napomáhal při organizaci akcí sboru a posky-
tl stany a sety pro soutěž. Panu Jiřímu Csöllemu za 
zapůjčení a natažení kabelů, ušetřil tak našemu sboru 
nemalé finance. Z Jirkova přístupu si mohou mnozí 
členové vzít příklad.
Obci Sobotín, že v případě potřeby poskytla techniku.
Dále paní Radomíře Kupcové za poskytnutí její parce-
ly pro trénink a organizaci soutěže.
Soutěžnímu týmu mužů, jehož členové odvedli velký 
kus práce.
A samozřejmě díky všem členům sboru, kteří se účast-
nili na brigádách.

3 – Soutěže
Barvy našeho sboru reprezentovaly i v loňském roce 
dvě soutěžní družstva.
Soutěžní družstvo mužů se účastnilo, jak soutěží pořá-
daných sbory našeho okrsku, tak i seriálu VC okresu 
Šumperk „HOLBA CUP 2021“ ve kterém obsadilo 
5. (loni 12.) místo, což zajišťuje našemu sboru právo 
pořádat soutěž zařazenou do seriálu VC okresu Šum-
perk „HOLBA CUP 2022.“ 
S výsledky soutěžního družstva mužů Vás seznámí Jiří 
Fojtík. 
Přejeme mužům, aby i sezóna 2022 byla ve znamení 
dobrých výkonů, postupu v žebříčku a utužování party.

SDH SOBOTÍN

Příprava týmu veteránů na VC Bohuslavice (29. 8. 2021)
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JSDH SOBOTÍN 2021

Družstvo veteránů šlo do sezóny 2021 již tradičně 
s posilami Aloisem Brodzákem z SDH Rapotín a Ja-
nem Vaculíkem z SDH Maršíkov. Družstvo veteránů 
obsadilo celkově 8. místo (loni 4.) a do finále VC ne-
postoupilo.
Pro zajištění uvedených akcí a úkolů bylo třeba svolat 
14 výborových, 4 členské schůze a odpracovat velké 
množství brigádnických hodin na svolaných brigádách.
V této souvislosti bych rád poděkoval těm členům sbo-
ru, kteří jsou ochotni svému sboru pomoci, a apeloval 
na ostatní členy, aby přiložili ruku k dílu. 

4 – Dotace
V roce 2021 jsme se přihlásili do dotačních titulů a po-
dařilo se nám získat prostředky na naše akce (Ol. kraj 
15.000,-Kč, Obec Sobotín 20.000,-Kč)
Dále jsme uspěli v dotačním titulu MAS Šumperský 
venkov, díky kterému jsme pořídili elektrocentrálu, ka-
lové čerpadlo, plynové zářiče, pivní sety a vycházkové 
obleky.
Při této příležitosti bych rád poděkoval Lidušce Fojtí-
kové za našití domovenek a ostatních znaků na všech-
ny uniformy i košile.

5 – Ocenění
SDH Sobotín uděluje MEDAILI ZA VĚRNOST těm-
to členům
Za 10 let členství v SDH – Radek Dubový, Soňa Ko-
lářová, Luboš Polanský ml., Kamil Talpa, Zdeňka Te-
sařová
Za 20 let členství v SDH – Jiří Csölle, Pavel Kunrad, 
Karel Špaček
Za 30 let členství v SDH – Miroslav Krč, Martin Vlček

OSH Šumperk udělilo MEDAILI ZA PŘÍKLAD-
NOU PRÁCI těmto členům:
Ivaně Gallové, Jiřímu Csöllemu, Karlu Souralovi, Ro-
bertu Sámelovi, Martinu Vlčkovi

6 – Plán práce
Na rok 2022 si náš sbor plánuje
• zajistit fungování zásahové jednotky 
• zajišťovat, obnovovat a doplňovat vybavení zásaho-
vé jednotky
• zajistit odbornou přípravu členů zásahové jednotky 
JPO SDH Sobotín
• opravovat a udržovat techniku a pokud možno získat 
novější 
• pokračovat v opravách hasičské zbrojnice (rekon-
strukce elektro uvnitř zbrojnice, rekonstrukce malé ga-
ráže, chodby)
• pokračovat ve výstavbě a dokončit přístřešek v záze-
mí HZ
• spolupracovat při zemních úpravách před HZ
• uspořádat sběr železného odpadu
• uspořádat hasičskou soutěž v naší obci

• pracovat na získání dotací na činnost a akce sboru
• spolupracovat při pořádání sportovních a kulturních 
akcí v obci
• zorganizovat Mikuláše pro děti a rozsvícení vánoč-
ního stromu u zbrojnice

To jsou zhruba nejdůležitější úkoly, které nás v roce 
2022 čekají a jistě přibudou i další.
Dovolte, abych na závěr poděkoval všem aktivním 
členům a našim příznivcům za podporu sboru.
Rád bych Vám všem popřál hodně zdraví a štěstí 
v roce 2022. Zásahové jednotce co nejméně výjezdů 
a soutěžním družstvům hodně štěstí při reprezenta-
ci našeho sboru. 

Martin Vlček
starosta SDH

Rok 2021 byl poměrně klidnější než v roce 2020 
(52 událostí), ale i tak jednotka vyjížděla celkem  
k 24 událostem. Nejčastěji se jednalo o technickou 
pomoc u pádu stromu, 5x jsme vyjeli k likvidaci obtíž-
ného hmyzu, 3x k dopravní nehodě, 1x k požáru a i le-
tos jsme zajišťovali průjezd cyklistického závodu naší 
obcí. 
V loňském roce se nám podařilo z dotací Olomouckého 
kraje pořídit novou digitální vysílačku. A to především 
z toho důvodu, že s původní analogovou nebylo mož-
né na Klepáčově a na Skřítku komunikovat s operač-
ním střediskem. Cena vysílačky s příslušenstvím činila  
102 tisíc korun.
Dále jsme pro jednotku zrekonstruovali šatnu. Koupili 
jsme nové šatní skříně, vysoušeč rukavic a bot a Kuba 

Nově vybavená šatna včetně malby znaku Hasičů Sobotín
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Talpa s Martinem Fojtíkem ji vyzdobili naším hasič-
ským znakem.
Také se nám mimo jiné podařilo sehnat například prů-
myslový vysavač, dílenský vozík s nářadím, sadu na ne-
násilné otevření uzavřených dveří nebo suché obleky na 
vodu, které mohou být využité například při povodních 
nebo záchraně osoby ze zamrzlé vodní hladiny. V sou-
vislosti s tím, se zkusíme domluvit s Resortem Sobotín, 
zda by nám umožnili zrealizovat výcvik na místním ryb-
níku. 
Na základě dopisu, ve kterém ZZS požádala obec So-
botín o zvážení zakoupení automatizovaného externího 
defibrilátoru neboli (AED), kvůli horším dojezdovým 
časům do Sobotína a Rudoltic, bude i tento přístroj v le-
tošním roce zakoupen. Jedná se o přístroj určený k laic-
ké resuscitaci, kdy postiženému srdci podá elektrický 
výboj (tzv. defibrilace). Přístroj bude pořízen také nej-
spíš z dotací a to konkrétně dotací Agrofertu v celkové 
výší cca 60 tisíc.
Určitě nebudeme polevovat ani v oblasti školení. V le-
tošním roce bych chtěl poslat další 3 lidi na velitele, 2 
lidi na obsluhovatele motorových pil a 2 lidi na nositele 
dýchací techniky. 
Jak už bylo řečeno, chtěl bych zrealizovat výcvik na 
ledu a výcvik na záchranu osob z vody. Letos nás mimo 
jiné čeká i taktické cvičení na téma požár rodinného 
domu a mnoho dalších výcviků, takže nudit se určitě 
nebudeme. 
V závěru bych chtěl poděkovat zejména těmto čle-
nům jednotky za obětavou práci pro výjezdovou jed-
notku při údržbě techniky, cisterny a zbrojnice nad 
rámec pravidelných schůzek. Jmenovitě to jsou: Ka-
rel Soural, Martin Fojtík, Jakub Talpa a Radek Du-
bový. Poděkování patří také obci Sobotín za to, jak 
nás finančně podporuje. Naše výjezdová jednotka se 
bude na oplátku snažit i nadále poskytovat pomoc 
všem jejím občanům, a nejen jim.

Požární sport mužů 2021
Rád bych vás seznámil s uplynulou sezónou našeho 
mužstva. Kdo nás zná, ví, že spolu běháme téměř beze 
změn už 5 let a to ve složení: Martin Fojtík, Jakub Talpa, 
Radek Dubový, Radek Polášek, Jiří Fojtík, Jan Přece-
chtěl a Ondřej Krč.
V loňském roce jsme pravidelně jezdili na soutěže VC 
okresu Šumperk a Olomoucké noční ligy.
Foto 20 – Olomoucká noční liga v Měrotíně (21.8.2021)
Začal bych Olomouckou noční ligou, kde se závody, 
jak už napovídá název, běhají pouze v noci, a kde se 
nám v první půli dařilo. Zúčastnili jsme se všech sedmi 
závodů. Nejlepšího umístění jsme dosáhli v Měrotíně. 
Na pěkné trati s těžkými terči a v silné konkurenci jsme 
skončili na 4. místě.
Dále jsme se například umístili na 10. místě v Kožuša-
nech nebo na 13. místě v Pavlově. Do posledního závo-
du, který se konal v Třeštině, jsme se drželi na celkovém 

7. místě. Ovšem zde útok skončil neplatným pokusem. 
Celkově jsme se v seriálu Olomoucké noční ligy umísti-
li s 39 body na 14. místě z 61 týmů.
V seriálu Velké ceny okresu Šumperk jsme se zúčastnili 
11 soutěží. Ze začátku se nám moc nedařilo. Po prvních 
třech závodech šly ale naše výkony nahoru. Zaběhli 
jsme několik pěkných útoků a umístili se na vyšších 
příčkách. 6. místo ve Štítech, 5. místo v Novém Malíně 
a v Třeštině nebo 4. místo v Bludově. Na stupně vítězů 
jsme se podívali v Kosově, kde jsme skončili na krás-
ném druhém místě. 
Za nás ale bylo nejlepší umístění, kterého jsme dosáhli, 
na domácí soutěži v Sobotíně, kde jsme si zaběhli pro 
parádní 2. místo. Předběhlo nás družstvo Janovic, a to 
jen o šest setin. Škoda no. Byli jsme opravdu rádi a mu-
síme říct, že za tímto úspěchem stáli i fanoušci, kteří nás 
během útoku hlasitě podpořili a vlili nám adrenalin do 
žil.
V posledním závodě jsme bojovali o celkové třetí místo 
v pořadí Velké ceny. Na některé z nás však padla nervo-
zita, která se projevila při útoku. Půjčený stroj a několik 
chyb skončilo neplatným pokusem a tím pádem se náš 
sen, umístit se v TOP 3, rozplynul. 
Celkově jsme se v seriálu Velké ceny umístili se 140 
body na 5. místě. Jedná se o naše nejlepší umístění za 
dobu, co spolu běháme.
Každopádně musím říct, že jsme na tom mohli být 
mnohdy lépe. Stačilo by, kdyby naši proudaři tak rádi 
neumývali terče. Kdyby je alespoň umývali oba záro-
veň, tak to ještě není tak strašný, ale oni se snad hecova-
li, kdo udělá největší prostřik mezi prvním a výsledným 
časem. Možná jsem jim měl na začátku sezóny vysvět-
lit, co je cílem požárního útoku.
Ale není to jen o proudařích. Párkrát jsme viděli neroz-
tažené béčkou základny nebo plavat či kutálet košíček. 
Hold, děláme sport, kde chyba jedince ovlivní celý tým.
Pokud se nestane nic, co by náš tým rozdělilo, budeme 
i v letošní sezóně reprezentovat náš sbor a obec Sobotín 
na závodních tratích. 
Máme v plánu soutěžit na několika „frontách“ - Velké 
ceně okresu Šumperk, Hanácké extralize a v Olomouc-

Olomoucká noční liga v Měrotíně (21. 8. 2021)
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FARNOST SOBOTÍN

ké noční lize. Každopádně poprvé v historii uvidíme 
Sobotín na startovní čáře nejprestižnější ligy a to Extra-
ligy České republiky v požárním útoku. Pořadatelství se 
podařilo získat Třeštině. Takže to bude hustý. :-D
Myslím si, že jsem toho řekl už dost a rád bych za 
náš tým poděkoval především Honzovi Přecechtělovi 
z Třeštiny, který za nás běhá pravidelně už několik let. 
Honza bydlí v Uničově a jezdí na všechny tréninky a zá-
vody, to stejné platí i pro Radka Poláška, který bydlí 
v Hrabišíně, takže klobouk dolů a díky. Velké díky patří 
Martinovi Vlčkovi, který na „staré“ kolena zaskočil na 
jeden závod za zraněného Ondru a předvedl parádní vý-
kon, který skončil 5. místem. A to na 3B.
Děkujeme také borcům z Třeštiny a děvčatům z Libi-
ny, u kterých jsme v průběhu sezóny mohli trénovat 3B. 
A všem, kteří nám pomáhali, běhali za nás, točili videa, 
fotili nebo jen těm, co nám fandili. DÍKY.

Jiři Fojtík, DiS.
Velitel JSDH Sobotín

BLAHOŘEČENÍ MARIE PASCHALIS 
A DEVÍTI DRUŽEK

Děkovná mše svatá v Sobotíně.
Konečně. Konečně jsme se dočkali! 
Po pětiletém přezkoumávání podkladů uznal svatý 
otec (papež František) mučednictví sestry Marie Pa-
schalis a devíti družek.
Vzpomínám, jak v květnu 2009 přijela na faru do Vel-
kých Losin představená kongregace alžbětinek sestra 
Miriam Zajac a začala sbírat materiály o zavražděné 
řeholní sestře Marii Paschalis, jejíž smrt rukou ruského 
vojáka byla zaznamenána ve farní kronice.
V roce 2011 bylo uzavřeno shromažďování skuteč-
ností o mučednictví desíti sester Kongregace sv. Alž-
běty, které rukama ruských vojáků zahynuly na konci 
II. světové války. Ve Wroclavi v listopadu téhož roku 
byl slavnostní mší svatou zahájen proces na diecézní 
úrovni a v roce 2015 byl ukončen. Zapečetěné knihy 
s informacemi o životě a mučednické smrti sester byly 
předány ke zkoumání pravosti do Říma. A v červnu 
2021 se ve vatikánském tisku objevila tato zpráva:

Deset sester umučených během 
sovětské okupace v Polsku

Uznáním mučednictví bude 
blahořečeno deset řeholnic 
z Kongregace sester sva-
té Alžběty, které zahynu-

ly v Polsku během sovětské okupace na konci druhé 
světové války. Devět z nich je polského původu: Pa-
schalina Jahn, Maria Edelburgis Kubitzki, Maria Ro-
saria Schilling, Maria Adela Schramm, Maria Sabina 

Thienel, Maria Sapientia Heymann, Maria Adelheidis 
Töpfer, Maria Melusja Rybka, Maria Acutina Gold-
berg. Maria Felicitas Ellmerer se narodila v Německu. 
Všechny byly brutálně zavražděny vojáky Rudé armá-
dy na různých místech mezi únorem a květnem 1945, 
když vykonávaly svou službu péče o nemocné a staré 
lidi. Věřící je okamžitě považovali za mučedníky. Je-
jich hroby jsou dodnes cílem četných poutí.

V sobotu 11. 6. 2022 
budou tyto řeholnice 

blahořečeny 
v polské Wroclavi, 

o týden později 
18. června ve 14 hod.  

poděkujeme za 
blahořečení 

Sr. Jahn Marie 
Paschalis při mši svaté 

v Sobotíně. 
Celebruje o. arcibiskup 

Jan Graubner.
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SPOLEK PRO DĚTI A 
MLÁDEŽ – SOL 

 

 
 

 

19. 3. 2022 v 15 hod.  
na faře v Sobotíně 

 
     

 

SPORT
3. ročník sokolských závodů ve 

slalomu

V sobotu 12. 2. 2022 se ve Ski areálu Sobotín konal již 
3. ročník sokolských závodů ve slalomu. Akci jsme 
tradičně uspořádali ve spolupráci se Resortem Sobotín.
Lepší počasí nevymyslíte. Od rána byla jasná obloha, 
a i to zapříčinilo pozitivní náladu všech přítomných. 
Do soutěže se přihlásilo více než 60 závodníků růz-
ného věku a ti pak soutěžili v 5 různých věkových 
kategorií, podle ročníku dětí. Závodníci byli lační po 
stupních vítězů, proto trénovali na sjezdovce od samé-
ho rána, aby si závodní trať co nejvíce osvojili.
Před samotným startem závodů jsme s dětmi ještě udě-
lali rozcvičku a pak už nám nic nebránilo akci spus-

První přípravou na slavnost bylo zhotovení nového ná-
hrobku a obnovení kříže na hrobě s. Marie Paschalis  
v prosinci loňského roku. Viz foto

za farnost Dana Ponížilová
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tit. Závod se jel na dvě kola s tím, že se konečné časy 
sčítaly. Děti byly neuvěřitelně šikovné a svého úkolu 
– zajet co nejrychlejší čas – se zhostily s naprostou 
grácií. Časy některých dětí byly dokonce rychlejší, než 
časy dospělých ☺. Důležité ale je, že do cíle dojeli bez 
úrazu všichni, i ti nejmenší (nejmladší účastník závodů 
byl ročník 2019).
Pod svahem to bouřilo hlasitou podporou a potleskem. 
Fanoušci všechny závodníky povzbuzovali, jak mohli. 
V cíli pak každý obdržel památeční keramickou me-
daili, kterou nám umožnil vyrobit spolek Ženy Sobo-
tína o.s. v jejich keramické dílně. Samotné vyhlášení 
závodů proběhlo po odjetí všech závodníků opět za 
velmi bouřlivého potlesku všech přihlížejících. Kovo-
vou medaili chtěl každý, ale tak už to v závodě chodí –  
vítězové mohli být v každé kategorii jen tři.
Vítězové kategorií:
1. kategorie (ročník 2016 – 2019)
• 1. místo:  Kašíková Eliška
• 2. místo:  Adam Oliver
• 3. místo:  Janků Karolína
2. kategorie (ročník 2014 – 2015)
• 1. místo:  Kupec Sophie
• 2. místo:  Michl Jonáš
• 3. místo:  Nakládal Kryštof
3. kategorie (ročník 2012 – 2013)
• 1. místo:  Beranová Amélie
• 2. místo:  Florián Martin
• 3. místo:  Ruprich Jakub
4. kategorie (ročník 2010 – 2011)
• 1. místo:  Rosák Antonín
• 2. místo:  Rosáková Emma
• 3. místo:  Zaoral Matyáš
5. kategorie (ročník dorost + dospělí)
• 1. místo:  Kupec Karel st.
• 2. místo:  Kašík Josef
• 3. místo:  Vojtíšek Petr

Vítězové 1. kategorie

Vítězové 2. kategorie

Vítězové 3. kategorie

Vítězové 4. kategorie
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Vítězové 5. kategorie

Nejen vítězům, ale všem zúčastněným patří naše ob-
rovská gratulace.
Kompletní výsledky závodů a všechny fotky z akce 
najdete na našem facebooku a webových stránkách.
Děkujeme za propůjčení keramické dílny a za poskyt-
nutí perfektně připravené trati včetně zajištění chut-
ného občerstvení. Také děkujeme obci Sobotín za po-
skytnutí finančního daru. Našim sponzorům bychom 
chtěli moc poděkovat za podporu sportovních aktivit.
Závody se velmi vydařily a my se na všechny odváž-
livce budeme těšit zase příští rok.

TJ Sokol Sobotín-Petrov nad Desnou, z.s.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

VZPOMÍNKA
Dne 14. 2. 2022 jsme vzpomněli na naši maminku, 
babičku i prababičku paní 
Marii Turkovou, kdy uply-
nulo 15 let od její smrti. Dne 
24. 3. 2022 by se dožila 100 
let. Kdo jste ji znali, vzpo-
meňte s námi na ni, jako na 
obětavou a milou ženu. Za 
vzpomínku děkuje syn Mi-
roslav s celou rodinou.

Vážení spoluobčané,
pokud budete mít zájem využít Obecních novin 
pro blahopřání k životnímu výročí nebo vzpo-
mínce, nic tomu nebrání. Zveřejníme jej bez 
poplatku. Věříme, že využijete naší nabídky.

Zastupitelstvo obce Sobotín

 

 

    SALÓN   ADÉLA 
  

            Dámské a pánské kadeřnictví   
          Mokrá  pedikúra        
 
Objednávky dle telefonické domluvy. 
    773 611 738  
– Adéla Mošelová   Provozovna: Sobotín 30 
             788 16 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
 

INZERCE

SOCIÁLNÍ OKÉNKO 

Projekt: “Dostupné sociální poradenství“ 

Dnes na téma: Můj dodavatel energie ukončil činnost, co mám dělat? 

 

Kromě zdražování energií se také mnoho domácností potýká s ukončením 
činnosti dodavatele energie. V tomto případě automaticky přecházejí zákazníci 
k dodavateli poslední instance (DPI), který má povinnost půl roku energie 
poskytovat, ale jeho ceny jsou často pro zákazníky velice vysoké. 

Pokud jste se ocitli v podobné situaci, doporučujeme najít si co nejdříve 
nového dodavatele energie. Dle statistik je stále mnoho osob, kterým již brzy 
skončí dodávání energie přes DPI, ale nového dodavatele si ještě nezajistili. Pro 
mnoho z nás je složité se zorientovat v nabídce dodavatelů energií, v jejich 
cenách  a podmínkách dodávání energie.  

Možná se změna dodavatele týká i Vás nebo někoho z Vašeho okolí. Je mnoho 
osob seniorského věku, které žijí samy ve svých domácnostech a vůbec nemusí 
tušit, že jejich dodavatel ukončil činnost.  

Pokud se Vás změna dodavatele energie týká, ale nevíte, ke komu přejít,  rádi 
Vám pomůžeme s hledáním vhodného dodavatele, vyplníme i potřebné 
tiskopisy a pokud to bude potřeba, zavezeme Vás i na pobočku k uzavření nové 
smlouvy.  

Nemusíte za námi nikam cestovat, navštívíme Vás ve Vaší domácnosti. Naše 
služby nabízíme občanům Vaší obce zdarma. 

 

Kontaktujte nás na tel. čísle: 722 970 171 nebo na emailu: 
poradenstvi@pontis.cz 
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Ředitelka ZŠ a MŠ Údolí Desné vyhlašuje 

 v úterý 12. 4. 2022. 
Zápis proběhne na pracovištích 

- ZŠ Rapotín v době od 12.30 – 19.00 hodin  

- ZŠ Sobotín v době od 13.00 – 17.00 hodin. 

Registrace žádostí o přijetí dítěte probíhá pouze 
elektronicky a bude spuštěna od 15. 3. 2022 na 

www.skolydesna.cz v záložce Zápis do 1. ročníku. 
V této záložce budou také zveřejněny informace  

o průběhu zápisu. 
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„NoviNky z Naší obce do vašeho mobilu“

Jak mít přímo v mobilu 
novinky z naší obce?

Jednoduše pomocí naší 
mobilní aplikace v obRaze.

Aplikaci si můžete stáhnout také pomocí QR kódu: www.aplikacevobraze.cz

Jaké informace v aplikaci najdete?

● nejaktuálnější zprávy
● pozvánky na akce
● fotografie z dění obce
● dokumenty zveřejněné na úřední desce
● formuláře, například hlášení závad

Jak si aplikaci stáhnout z Google play nebo z app store?

 Ve vašem telefonu si otevřete aplikaci Google play
 nebo app store.
 Do vyhledávacího okna zadejte název „v obRaze“.
 Klikněte na instalovat.
 Po nainstalování klikněte na položku otevřít (povolit oznámení).
 Po otevření přidejte naši obec, lze sledovat i více obcí.
 Po výběru obce se data z webu automaticky nahrají do aplikace.

1.

2.
3.
4.
5.
6.
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Kleinův zámek + rybník – nádvoří zámku – Mausoleum rodiny Kleinů. 
Archiv autora. Rok 1925.

Železárny Sobotín 
Archiv autora. Rok 1914.

Sobotínská škola na čp. 100. Škola fungovala až do roku 1945, později 
sloužila pro děti z Řecka a v roce 1953 se přestěhovala do školního areálu. 
V dnešní době zde sídlí Obecní úřad Sobotín. 
Archiv autora. Rok 1920. 

Hubertova vila. Foceno z čelní strany budovy. Okrasný plot zde existoval až 
do roku 1945. Mezi zámeckým parkem a školou byla postavena v roce 1937 
zídka. Budova školy slouží od roku 1926. – železárny + Kleinova pila –  
budova školy a okrasná zahrada Hubertovy vily, včetně bazénku. Ten byl 
zrušen v roce 1990.
Archiv autora. Rok 1910.

Sobotín na kolorovaných pohlednicích 
Ke konci 19. století se sbíralo vše, co souviselo s mís-
topisem (život města, obce, náměstí, ulice), s různými 
událostmi, které se dostávaly na pohlednice někdy již 
do 24 hodin (srážka vlaků, vojenské manévry, návštěva 
panovníka, požáry, povodně, pozdrav z plesu, odpole-
dní koncerty v kavárnách) a s různými žánry (např.: 

Vánoce, secese, humor, erotika). Hledané byly přede-
vším litografické pohledy. Rovněž Kleinové vydáva-
li své pohledy. Nechávali si je tisknout především ve 
Vídni a posléze v Šumperku a Rýmařově. Kolorované 
pohlednice byly vydány v letech 1910 – 1925.

Uzávěrka dalš ího čís la  Obecních novin je  19.  dubna 2022 do 12 hodin
Obecní noviny vydává Obec Sobotín, www. sobotin. cz. Vychází jednou za dva měsíce. Zdarma. Nákladem 500 výtisků. Vydavatel Obec 
Sobotín, Sobotín 54, 788 16 Petrov nad Desnou, e-mail podatelna@sobotin.cz, IČO: 00303348, pod evidenčním číslem MK ČR E 11239. 
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